
 الحلقه الرابعه والثلاثون
  :الاخ احمد 

اعزائى المشاهدين فى تلفزيون قناة الحياه احبائى المستمعين فى غرف البال توك اهلا 

وسهلا بكم فى حلقه جديده من برنامجنا وبرنامجكم حوار الحق كالعـاده يشـرفنا بالحضـور    

  .جناب القمص زكريا بطرس اهلا بك يا قدس ابونا 

  :ابونا زكريا 

  .يا مرحب اهلا وسهلا 

  :الاخ احمد 

حوارنا هو حوار الثقه هو حوار الحق الدائل القائم على الدليل والبرهان نحن نسـأل  

وأنتا تسأل ونبحث سوياً لنرى الحقيقة وقبل أن نبدأ هذا البرنامج يتفضل قدس أبونـا زكريـا   

  برفعنا بكلمة صلاه 

  :ابونا زكريا 

مـالئ الأرض الإلـه القـدوس    بسم الاب والابن الاله الواحد امين يا ساكن السماء و

الكامل الصفات فى حبك وعدلك وقداستك نحن نسبحك ونعظمك على جلالك وبهائك ونشكرك 

لأنك أفتقدتنا بنعمتك وغمرتنا بحبك لذا أسأل يارب أن لا تحرم أحداً من حبك بل تمتع الكـل  

مـا نناديـك   بغنى مجد نعمتك فى المحبوب يسوع باب جلستنا الأن لأجل كافة قدسيه أسمعنا ل

بالشكر قائلين يا ابانا الذى فى السموات ليتقدس اسمك ليأت ملكوتك لتكن مشيئتك كمـا فـى   

السماء كذلك على الارض خبزنا كفافنا اعطنا اليوم واغفر لنا ذنوبنا كما نغفـر نحـن ايضـا    

 ـ  ك للمذنين الينا ولا تدخلنا فى تجربه لكن نجنا من الشرير بالمسيح يسوع ربنا لان لـك المل

  .والقوه والمجد الى الابد امين

  :الاخ احمد 

امين شكرا يا قدس ابونا احبائى المشاهدين من قصص العابرين من الظلمة إلى النور 

مختبرين رب المجد والقادرين أنهم يقولون شهادتهم إعلان كلمه الحق الأخت زينب وهى معنا 

  ضلى يا أخت زينب الأن لتدلى بشهادتها وتقول ماذا فعل الرب فى حياتها أتف

  :ادمن 

  أتفضلى مارينا معاكى المايك 

  مارينا 

شكرا سلام ونعمة الرب يسوع مع الجميع سلام الرب معك يا قدس ابونا فعـلا انـا   

متنصره انا من تونس مش نحاول نحكى تونسى وإن شاء االله تفهمونى لو تحدثت عن اختبارى 



بعا ابى حاج وانا واخوتى كنا ملتزمين وكنـا  فى البدايه انا نشأت فى عائله اسلاميه مسلمه ط

نحيا فى دائره من الترهيب والغصب الذى يفرض عليك ان تصلى وتصوم وغير ذلـك فـى   

الحقيقه انى شعرت فى ذلك الوقت ان االله هو طاغيه انه قد خلقنا لاجل ان يعاقبنا وان نعبـده  

ونكون حوريات فى الجنه  عباده غير عاديه وان لم نطع سندخل جهنم وان اطعنا سوف ندخل

سنه ولم تكن هناك كتب تساعد علـى   16دعاره يعنى انا اسفه الخطأ بالنسبه لى بداء من سنه 

اى شئ او معرفة اى شئ فأخذت امر مسلم ان هناك اعجاز قرانى فى الاسلام فصـار امـر   

تى الرب يسوع مسلم به انه من عند االله فقلت اذا هذا هو الهى فلماذا لا اكون مسلمه الى ان ا

المسيح وطرق ابوابى مع الاسف رفضت اول مره ومع ظهـور بـن لادن صـارت هنـاك     

اتهامات اننى ما جاهدت بشئ واننى لابد ان اجاهد وادركت اننى يجب ان اجاهد فـى سـبيل   

الاسلام بفكرى فقررت ان اعرف الاديان الاخرى وخاصة فى الغرب يوجد مراجع تساعد فى 

لقران وعلى العموم تفاصيل لنا نتعرض لها فوجدت انه يدل على الانجيل كل شئ بدات اقراء ا

والتوراه على العموم قدس ابونا لن اضيف اى معلومات خاصه بتفاصيل الاسلام والاخطـاء  

الواضحه فى السيرة النبويه لكن فعلا اشراقة النور بدت فى حياتى مـن وقـت مـا صـليت     

لام ولا اريد ان اكون مسيحيه اريد فقط ان اعبـد  وارتبكت وصرت لا اريد ان ابقى فى الاس

ربى وبالفعل استمرت صلاتى ثلاثة شهور يارب العلاقه التى بينك وبينى قل اين انت هل انت 

فى الانجيل ام انت فى القران انت اجيبنى وانا سوف اتبعك وبالفعل حدثت الرؤيا ومستحيل ان 

أيت اكثر من رؤيا رايت السيد المسيح لـه  الرب يضلل عباده وبالفعل كانت الرؤيا واضحه ر

المجد لايوجد اى شك ان المسيحيه هى الحق الحمد الله اننى لست فقط متنصره انـا منتصـره   

لانه فعلا حدث تغيير فى حياتى انا كنت انسانه مدخنه ومدخنـه شـرهه ووصـلت لدرجـة     

يرنـى كـل هـذه    الحشيش ومدمنه على الكحول لدرجه خطيره لكن الحمد الله فعلا المسيح غ

الامور انتهت تماما اكيد انا كنت انسانه خاطئه لكن يسوع غيرنى حررنى مـن شـر نفسـى    

حررنى من شر الامور التى كنت انا عبده لها وباشكر الرب على الفرح الذى فى حياتى وهذا 

اختبارى وشكرا والرب يبارككم والرب يباركك قدس ابونا وشكرا لك علـى الخدمـه التـى    

  .ارجو طلبه لى ان تصلوا من اجل اهلنا المسلمبن والرب معكم المايك معك تقدموها و

  :الاخ احمد 

أختنا الحبيبه زينب ولا نسبنا من أسم زينب أختنا الحبيبه مارينا الرب يبارك حياتـك  

ربنا أفتقد الوالده ومبروك عليكى الخلاص مبروك عليكى الخلاص للعيلة كلها ونشكر ربنا أن 

  .قبل ما تنتقل إلى الملكوت ياريت قدس ابونا يعلقلنا عليه 

  

  



  :ابونا زكريا 

الحقيقة أنا فرحتى وسعاتى مش بأنسانه تركت الإسلام وأنضمت إلـى المسـيحية أن   

المواضيع دى لا تهمنا ولا تضررنا بشيئ لكن فرحه قلبى بسـعاده هـذه النفـوس بمعرفـة     

حياتهم سلام وأمان ومحبة وإشعاع نور ليه بتكلم على الظروف الصـعبه  المخلص الذى أشبع 

اللى ساعات بتقود الأنسان إلى الخير وهو مش دريان يعنى لو كانت مستقره فى البيت كانـت  

مكنتش عرفت الرب زى ما الكتاب بيقول كما يهز النسر عشه النسر وهو بيبنى العش بـيحط  

ن يهز العش أم الشوك يشكوك الطيور فا ترفـع جناحتهـا   شوك وبعدين لما يعلم عياله الطيرا

وتطير وتبقى تعملت الطيران هكذا الرب أحياناً يهز العش بتاع حياتنا علشان نطيـر ونسـبح   

أسغلال أوقات الألم والضيق والتعب فى الظروف الصعبه علشان تقربنا من ربنـا والنقطـه   

ات النعمه والكتاب المقدس له أثر وفعاعليه التانيه أن هما يكونوا سبب نور وبركه ويشعه بكلم

ونلاحظ أن المسيح يتعامل بالرؤى والأحلام مع النفوس علشان يسهل عليها المشوار  فى حيات

زى ما تعامل مع شاول بالرؤيا والأحلام وهى تطين الأنسان على السلام والأمان فى حياتـه  

وحياتك على أفراد الأسره شيئ مبـارك   فتم التغيير ومن اسعد ما يسعد القلب هو تأثير إيمانك

جداً نالو سلاماً ونالو راحه لينالوا حياة ابديه ربنا يبارك حياتك وخدمتك وعملك وقدوتك وربنا 

يعطى بهذا الأختبار إعلان بمحبة ونور لكل السامعين وكل المشاهدين وكلكم زينـب مارينـا   

  .أمين 

  :الاخ احمد 

ليكى الخلاص ومبروك خلاص العيلة كلها الـرب  أمين شكراً يا قدس ابونا مبروك ع

يبارك حياتك أحبائى المشاهدين وأعزائى المستمعين والموجودين فى غرفه البـال تـوك الأن   

  سنتجه إلى الحوار الأساسى فى الحلقه موضوع اليوم سيحاضرنا على المساواة 

  :ابونا زكريا 

ان من ثمار النعمه خـلاص  من ثمار النعمه ما هو طاهر وكل ما هو عادل فا  الأنس

وتبرير وتغيير وتجديد وتقديس وايضاً من هذه المحبة العدالة أو المساواة المساواة هتكلم عليها 

من جميع النواحى المساواة فى المبادئ المسيحية المساواة عند االله العادل المسيح كمـان مـن   

حكماً مقسطاً أو عادلاً علشان صفاته العادل يقولك لن تقوم الساعه إلا أن يأتى عيس بن مريم 

نشوف العدل فى المسيحية والعدل فى الإسلام فا ناخد فكرة عن الديانتين المسيحية تقيم العدل 

لا  12وعـدد   10والمساواة بين الأجناس كافة كل الناس متساوية فى رساله رومية وإصحاح 

يقول لآنكم جميعـاً أبنـاء االله   فرق بين اليهود واليونانى لأن ربناً واحداً للجميع وفى غلاطية 

يونانى يهودى بربـى   3:  11بالإيمان بالمسيح يسوع ليس يهودى ولا يونانى وفى كولوسى 

هنكيزى بل المسيح الكل وفى الكل يبقى دى مساواة بين الأجناس وهناك أيضاً مسـاواة بـين   



لأنكـم   8وعدد  3الطبقات طبقة العبيد وطبقة الأسياد أو الأحرار فى رساله غلاطية إصحاح 

 11وعـدد   3جميعاً ابناء االله بالإيمان بالسميح يسوع ليس عبد ولا حر وفى كولوسى إصحاح 

حيث لا عبد ولا حر بل المسيح الكلى فى الكلى يبقى هنا فى مساواة فى الأجناس ومساواة بين 

فى رسـاله  الطبقات فى سفر الأمثال إصحاح الغنى والفقير يتلاقيان صانعهما كلاهيما الرب و

أما إحتار االله فقراء العالم أغنياء فى الإيمان فقراء فى العالم لكـن   5وعدد  2يعقوب إصحاح 

أغنياء فى الإيمان وورثه الملكوت الذى وعد به للذين يحبونه االله لا يميز بين غنى وفقير وبين 

 3اح عبد وحر وبين يوناني ويهودي وهناك مساواة بين الرجل والمرأة فى غلاطيـه إصـح  

لأنكم جميعاً أبناء االله بالإيمان بالمسيح يسوع ليس ذكراً وأنثى وفـى كورونثـوس    28وعدد 

غير أن الرجل ليس من دون المرأة ولا المرأة مـن دون الرجـل    11أيه  14الأولى إصحاح 

يعنى الكل متساوين علشان كده لما جية ربنا يخلق حواء خلقها مـن ضـلعه مسـاوية ليـه     

ه علشان تبقى عبد ليه لكن معيناً نظيراً ثم هناك المساواة فى حـق الحريـة   مخلقهاش من رجل

قـد جعلـت    19إلى  15من  30حرية الأختيار حرية تقرير المصير فى سفر التثنية إصحاح 

قدامك الحياة والموت البركه واللعنه فأختر الحياة لكى تحيا أنتا ونسلك ربنـا بـيحط قـدامنا    

مش بيغصبنا على طريق ربنا بيقولك إختار علشان كـده المسـيح   طريقين ويسبنا أحنا نختار 

كان دايماً بيسأل الناس أتريد أن تبرأ طب منتا عارف أنه عايز يبرئ وعارف أنـه مـريض   

يقول ها أنـذا   20اية  3وتشفية لازم يعبر عنه رأية وذلك فى أعظم نعمه للخلاص فى رؤيه 

الباب بإرادته أدخل إليه أتعشا معه وهـو   واقف على الباب وأقرع أن سمع أحد صوتى وفتح

معى ولو رفض هو حر الرب لا يقتحم القلب خلقت الأنسان حر وعنده عقل يقف فـى نشـيد   

الأناشيد صوت حبيبى قارعاً أفتحى لى يا أختى يا حبيبتى يا جميلتى رأسى أمتلئ من الضـى  

أوسخها بيحترم عقلية  وقساسى من الليل طول الليل واقف أنا خلعت ثوبى وغسل رجلى فكيف

الأنسان يحترم إرادة الأنسان مساواة فى حرية الأختيار المسيح بيقرع على باب قلبك وقلبيـك  

موجود ويانا فى غرفه البال توك موجود ويانا قدام التليفزيون بيقولك لو تحب أن أخش حياتك 

يزنى خشاره أنا واصلحهالك وتاخد سلام وأمان وطمأنينة وأغمرك بمحبتى افتحلى لو مش عا

مش هقتحم حياتك أنا منتظر لغايت لما تطلبى تطلب الرب الأن يا أخى فرصه ممكن تكـون  

غير متاحة مرة تانيه الأن إذا سمعتوا صوته فلا تقسوا قلوبكم افتح قلبك وقوله تعالى يـارب  

خش فى حياتى أنتا إله عدل لا جور فيك إملئ قلبى بحضورك ووجودك ننتقل إلـى الجـزء   

تانى وهو ماذا يقول الإسلام عن المساواة هل هناك مساواة بين الأجناس فى الإسلام زى ما ال

شفنا فى المسيحية صوره أل عمران كنت خير أمة أظهـرت للنـاس دول العـرب وتفسـير     

القرطبى للكلام أنتم تتمون سبعين أمة أنتم خيرها وأكرمها ما فيش مساواة بين الناس لا أنتـوا  

هريره عن الرسول نحن خير الناس نسوق الناس بالسلاسـيل إلـى الإسـلام     أحسن وقال ابو



نسوق الناس بالسلاسيل إلى الإسلام ليه غنم ولا مواشى مونتها الغرابه ودى مساواة يعنى فى 

بنأدمين وفى غنم قال القرطبى ثبت بنص التنزيل أن هذه الأمه خير الأمم يعنى فى مفاضـله  

فلا تهـن   35ما فيس فرق بين يهودى وبربرى سورة محمد أية  بين أمة وأمة المسيح بيقول

وتدعو إلى السلم وأنتم الأعلى الطبرى يقول أنتم الأعلى أى الأعز منهم أنتا أحسن منهم سورة 

هل أنبئكم بشر من ذلك من لعنه االله وغضـب عليـه وجعـل مـنهم القـردة       60المائده اية 

نه االله والمراد اليهود ولما نزلت هـذه الآيـه قـال    والخنازير القرطبى يقول هل انبئكم بما لع

المسلمين لهم يا أخوه القردة والخنازير فنكسوا رؤسهم أفتضاحاً وفيهم يقول الشاعر فلعنـه االله  

على اليهود أن اليهود أخوه القرود مش كانوا فى الجوامع إلى وقت قريـب يلعنـون القـردة    

ر أحسن من قانون ربنا هو ده كلام ربنـا أصـله   والخنازير اللى هما اليهود يعنى هو الدستو

قاتلوا الذين لا يؤمنون باالله واليوم الأخر من الذين اتوا الكتاب حتى يعطو  29سوره التوبه أيه 

الجزيه عن يده وهم فى ناس مواطنين من درجه تانية مسلمين من الدرجه الأولى وأهل الكتاب 

ة هل هناك مساواة بين العبيد والأحرار فى الإسلام النصاره واليهود مواطنين من الدرجه التاني

فى موقع الأزهر على النت للدكتور محمد عمارة رغم محاولة تبرئه من الإسلام من العبيد ثم 

قال هو يعترف بوجود الرق فى الإسلام والعبارات التى تكلم بها عن مظاهر الرقه الحرب من 

بيد والنساء يتحولنا إلى سبايا وإيمان يعنى فى مظاهر الحرب فا الأسرى يتحولون إلى أرقاء ع

أسياد وفى عبيد وفى سبايا لا يوجد مساواه فى الحكاية دى يتحول بهم إلى مخطوفين رقيق ده 

كلام فى مقال بتاع الأزهر اللى يتخطفوا يبقوا عبيد وعلشان كده بيخطفوا البنات فـى مصـر   

طان الوالد على أولاده كان يبيح لهـم أن  ويبقوا عبيد رق نوع ثالث ومظهر ثالث من الرق سل

يبيعوا هؤلاء الأولاد فينتقلون من الحريه إلى العبودية النسل المولود من كل هـؤلاء الأرقـاء   

العبيد يصبح رقيقاً حتى ولو كان أبوه حراً لقد ابقى الإسلام على أثرا الحرب والنسل إذا كـان  

أثر السبايا وياثر الأطفال ويخدهم عبيد وكـان  أبوه من الأرقاء علشان كده النبى كان بيروح ي

بيروح يبعهم فى الشام ويجيب بفلوسهم أسلحه عن ابن عمر قال رسول االله إذا تـزوج العبـد   

هـو نقلهـا    441صفحه  3بغير إذن سيده كان عاهراً كتاب النكاح وفى السيره الحلبية جزء 

محمد إلى السـوق فوجـد    فى يوم خرج 140فتحر رضوان فى كتاب السائر الأعظم صفحه 

زاهراً فكان يحبة فأحتضنه من الخلف نبى بيحضن واحد من وراه فقال له زاهر أطلقنى مـن  

أنت قال له محمد أنا من يشترى العبيد يعنى بيعترف بالرق والعبوديه أنا من يشترى العبيـد  

كن ظهـره  ورفض أن يطلقه المصيبه السوده فى الكلام اللى جاى فلما عرف أنه مهم صار يم

صدقونى كلام يخزى  كل أنسان مؤدب يقوله نبى رايح السوق ويعمل أسـتغمايه مـع عيـل    

والراجل يمكن ظهره من صدر النبى ثم هل هناك مساواه بين الرجل والمرأة المرأة ناقصـه  

عقل وناقصه دين دى مساواه المرأة قال عنها النبى كالكلب والحمار كل واحد منهـا يـنقض   



كالشاه والفرس وكلها تركب زواج الرجل من أربعه نساء والمـراة ملهـاش    الوضوء المرأة

سوره النساء فأنكحوا من النساء مثنى وثلاث وما مالكت أيمانكم طب فين المساواه مـا فـيش    

شهاده المرأة فى الإسلام سوره البقره وإستشهدوا شاهدين من رجالكم فإن لم يكون رجـولين  

ى يقول شهاده المرأة نصف شهاده الرجل ميراث المرأة سـوره  فرجل وأمرأتين تفسير القرطب

يوصيكم االله فى أولادكم للذكر مثل حظ الأنثيين يقول القرطبى أجمـل العلمـاء    11النساء إيه 

على أن الخنسه هو من كان له فرجان فرج أمرأه وفرج رجل بالمبالى من هما وده يورث إيه 

ورث ميراث رجل ومن بال من حيـث تبـول   فيورث من حيث يبول من حيث يبول الرجل 

المرأة ورث ميراث مرأة نصف المصيبه طب لو بيبول من ناحيتين فإن بال من هما جميعاً فا 

من أيهم صدق قال فإن بال من هما معاً فا النصف ذكر والنصف أنثى هل هذه قوانين يعطيها 

لا فى طريق الضـلال ده  إله عادل يا عزيزى الفاضل فكر هل أنتا ماشى فى الطريق الصح و

سؤال هل هناك مراعاة فى الحريات فى الإسلام حرية الأختيار وتقرير المصير سوره التوبه 

قاتلوا الذين لا يؤمنون باالله أمن ولا نقتلك طب سيب حريه الأختيار لا فى صحيح البخـارى  

ة السـؤال يقـدر   يقول أومرت أن أقاتل الناس حتلا يقول لا إله إلا االله طب المسلم عنده حري

لا تسألوا عن اشياء أنه تبدوا لكم تسيئكم طب افرض أن واحـد   101يسأل سوره المائده ايه 

كان مسلم وفكر وعايز يرتد مسيحى وأسلم ولقى الحكايه مش زى ما هو عايز وعايز يرتد فى 

 ـ لام موتا أبن مالك يقول من غير دينه فا أضربه عنقه ليه ما فيش حرية أحبائى هذا هو الإس

وهذه هى المسيحيه من جهه المساواه هل فعلاً إله غير عادى إله لا يسازى بين البشر وبـين  

الطبقات وبين الرجل والمرأه أنا نفس تفكر فى حاجه هل الشرائع دى تبقى جايه من إله عادل 

فكر وأوصل لنتيجة وأصلى معك إلى االله أن االله يكشف لكل أنسان إلى معرفه الحـق يـارب   

لمسيح اسألك أن ترشد الجميع إلى طريق الحق ليعرفوك ويعرفوا أنك كامل الصـفات  يسوع ا

فى عدلك ومساواتك بين البشر أشرق بنور معرفتك فى قلوب السامعين والمشاهدين وأجـذب  

من الظلمه إلى النور ومن سلطان أبليس إلى حرية مجد االله ولك كل مجد وعظمـه مـن الأن   

  وإلى الأبد أمين 

  : الاخ احمد

دقيقه ياريت أكبـر قـدر    14امين شكرا يا قدس ابونا ادمن الرب يبارك حياتك عندنا 

  ممكن من الأسئله وفى صولب الموضوع 

  :ادمن 

  شكرا جزيلا احمد اتفضل إيجيبت معاك المايك 



سلام رب المجد للجميع يارب يكون الصوت واضح أهلاً بيك يا قدس ابونـا وسـلام   

القرأن بيقول لا فرق بين عربى وأعجمى فى الحاله دى أنا بعترض ومحبيه للأستاذ أحمد لما 

  على كلام قدسك القرأن لا يوجد فيه مساواة 

  :ابونا زكريا 

يا عزيزى الفاضل لا فرق بين عربى وأعجمى إلا بالتقوى وإذا كان الكلام ده صحيح 

أن اليهود  ومش منقوض ومش منسوخ بنحب نعرف إيه موقف بقية الشعوب من الإسلام لقينا

أتقتلوا ولقينا قتل النصارى واليهود قاتلوا  الذين لا يؤمنون باالله الذين أوتوا الكتـاب اليهـود   

والنصارى إذاً هل الكلام متناقض هذا هو الواقع كلام القرأن والأحاديث متناقضة دائماً بيسموه 

اديـث ناسـخة   الأح 3/4قضية الناسخ والمنسوخ وتلتين القرأن ناسخ ومنسوخ وأكتر مـن   

  ومنسوخه زى ما شوفوا فى برنامج أسلئه عن الإيمان 

  :الاخ احمد 

  دقيقه  12السؤال الذى يليه يا أدمن وقدمنا 

  :ادمن 

  حاضر معلش حصل غلط فى الدور أتفضل بروفيت معاك المايك 

مساء الخير يا قدس ابونا مساء الخير يا أدمن ابونا عايز أسال فى مسـاواة الرجـل   

مع رساله بولس الرسول إلى أهل أفسس أن الرجل هو رأس المرأة زى أن المسـيح  والمرأة 

هو رأس الكنيسه كده يبقى الرجل له ميزه أكبر من المرأة مع العلم أن أعضاء الجسـم فيهـا   

  تساوى وأن المرأة تهب نفسها لراجلها مع إضافه أن الرجل بيحب المرأة أكتر 

  :ابونا زكريا 

ميله الكتاب لما بيقول الرجل رأس المرأة ليس فى سمو القيمـة  شكراً لملاحظاتك الج

لكن فى التنظيم الأسرى فا القيمه ليس الرجل من دون المرأة ولا المرأة من دون الرجل وأحنا 

معندناش ناسخ ولا منسوخ لأن الناسخ والمنسوخ أختص بيه أمة الإسلام لكن الباقى مش عنده 

ق بين رجل ولا أمرأة الرجل رأس المرأة من حيث التنظـيم  ناسخ ولا منسوخ لكن تتفهم لا فر

والمسئوليه رئيس الجمهوريه رأس الدوله هل رئيس الجمهوريه فى قيمته البشريه أعظم مـن  

أى مواطن غلبان حتى غفير صغير أمام القانون واحد لو أجرم رئيس الجمهوريـه بيحكمـوا   

س فهو التنظيم والمسئوليه لكن مش معناه أديك شايف صدام قاعد زى الأرنب إذاً لما يقول را

  التفاوت فى القيمه ده مجرد تشبيه يوضح الحقيقه واشكرك يا عزيزى الفاضل 

  :الاخ احمد 

  دقائق  10السؤال اللى يليه يا أدمن وعندنا 

  



  :ادمن 

  شكراً يا أحمد حاضر إيجيبجين أتفضل 

سلام المسيح يا قدس ابونا وأقبل الأيادى وسلام المسيح يا استاذ أحمد بيقولو أن همـا  

خدو مننا الجزيه بدل ما يجندونا فى الجيش الإسلامى وده كان حمايه لينا وفى تكريم إيه رأيك 

  فى الموضوع ده 

  :ابونا زكريا 

لو كانـت الجزيـه    أشكر محبتك يعنى طبعاً من الكلام اللى بيتقال كلام للسياسه طيب

تكريماً  نص الأيه مبيقولش كده حتى يعطوا الجزيه عن يدى وهم صاغرين مـش مكرمـون   

إزاى يضحكوا على الناس يقولو أن الجزيه تكريم طب منطوق الأيه القرأنيه يقول غير كـده  

ويفسروها صاغرون أذلاء لما واحد مسيحى يكون جايب الجزيه ميجيش راكب حمار يجـى  

جليه دم من ضمن الذل وأول ما يدخل الدار علشان يتفع للوالى مكتوب كده فـى  ماشى على ر

الوثيقه العامرية يمسكوه من أفاه ويتلتنوه تلتنه يرجوا فيه ويضربوا على أفاه أحنا بنزلـه ليـه   

مش بيوجهوا الواقع ليه دايماً يحطوا راسهم فى الرمل زى النعامه ويبرؤا المواقف أحنا فـى  

كرامه ولا جزيه مذله يا ريتك تفكر ولو غلطان ناقشنى الجزيه يعنى جزيـه   جزيه 21القرن 

  والعبوديه يعنى عبوديه لكن إلهنا حررنا فلا نكون عبيد 

  :الاخ احمد 

  السؤال الذى يليه من فضلكم 

  :ادمن 

شكرا جزيلا احمد جالى سؤال بيقول أنتوا عايزين تساوى المرأة بالرجل فـى حـق   

ث ورباع وما ملكت الأيمان ده شيئ مستحيل بالنسبه لأخواتنا المسلمين الزواج من مثنى وثلا

  أن ده يحصل 

  :ابونا زكريا 

أحنا لما نتكلم على مثنى وثلاث ورباع وما ملكت الأيمان نبقى عايزين نخلى الستات 

يعلموا كده لا طبعاً مش عايزين نساوى الستات فى الغلط لا لكن الصح أننا نصحح الغلط زى 

ب والخدعه نبطل الحرب علشان منعملش الخدعه وكذالك أيضاً فى هذا الـزواج أحنـا   الحر

نمشى صح من البدء خلقهم ذكر وأنثى لذلك يترك الرجل اباة وأمه ويلتصق بإمراته ويصـير  

الأثنان جسداً واحداً فا الأفضل تصحيح هذا التشريع وإعتباره ليس إيه قرأنيه وليست منزلـه  

ان ويحترم الشريعه شريعه الكمال وشريعه الزوجه الواحده إذاً تبطل هـذه  من إله يحترم الأنس

  الشريعه لآنها غير إلهيه إطلاقاً فتبقى شريعه الزوجه الواحده 

  



  الأخ أحمد

عائشه الحميراء أم المؤمنين ليست تتزوج مثنى ورباع ولكن كان لها ما ملكت أيمانهم 

  ماذا تقول فى ذلك 

  :ابونا زكريا 
د رضيع عائشه يعنى أم   ھات المؤمنين متسئش إليھم أنا اسأل أنا قرأت حديث يقول عن عن عن عن زي

ا حق فى  رأة لھ عندھا ملكات وعندھا أبناء وربنا مباركھا أوى لكن خلينا فى موضوع الزواج أحنا لا نقول أن الم
زواج من إ زم الرجل يحق ال ين واحد الزواج من أكثر من رجل لا نقول ھذا ولكن نقول أن يلت راة واحده والأثن م

  ليس الرجل من دون المرأة ولا المرأة من دون الرجل لكن الثنين واحد 
  الأخ أحمد

  دقائق ياريت سؤال أخير  3أدمن عندنا 

  أدمن

  أتفضل غليون معاك المايك  

سلام المسيح يا قدس أبونا الرب يباركك سلام المسيح لأخويا أحمد كيـف يكـون االله     

وخنازير ويشبهم الأنعام وكالحمار كيف يكون هذا كلام االله الذى جعل الأنسان على خلقه قرده 

  على صورته ومثاله 

 :ابونا زكريا 

لا يمكن أن االله يقول هذا االله يكرم الأنسان خلق الأنسان على صـورته مثالـه لكـن      

يل يكون علشان كده نقول أن الكتاب اللى يقول قرده وخنازير مستحيل يكون من عند االله مستح

قرن المواجهه والمصارحه وفى الحقيقه الصراحه راحـه   20من عند االله خليها صريحه قرن 

لازم الأنسان يكون واضح وأنا بقول الكلام ده خايف على أحبائى المسلمين اللى بيتبعوا الدين 

الإسلامى ويتبعوا هذا القرأن وفاهمين أنه دين سماوى فكر يا ابنى فـى الحاجـات دى كلهـا    

دور عليها وشوف علشان تتحقق بذاتك أن كان القرأن والإسلام هو دين االله وأرجوك تيجـى  و

  .تقولى أنتا وصلت إلى إيه ونسمع أختبارك بعد البحث الطويل أمين 

  الأخ أحمد

ولقـد   87أعزائة المشاهدين أحبائى من المسلمين أسمه هذه أيه من سوره البقره ايـه    

وقفينا وقفين من بعد بالرسل وأتينا عيس بن مريم بالبينات وأيدناه بـالروح  أتينا موسى الكتاب 

القدس اف كل ما جائكم رسولاً بما لا تهوى أنفسكم أستكبرتم فا فريقاً كذبتم وفريقاً تقتلون ضع 

الحدث الأول مع الأسم الأول والحدث التانى مع الأسم التانى وأعقلها أخوانى من المسـيحين  

اً فى مصر حبوا بناتنا وحافظوا عليها لو حصلها حاجه خليها تيجى لبتها فى مصر وخصوص

علشان تلاقى فيه الأمان حسسوها بالأمان فى بتها هتلاقى حضن المسيح مفتوحلها علموهم أن 

ليهم خلاص فى المسيح وملهمش خلاص فى أى حته تانيه وما فيش حاجه أسمها عـار إلا أن  



بونا على الموضوع الرائع أكتبوا لنا تعليقاتكم واسـئيلتكم إذا  نترك صليب المسيح شكراً قدس ا

   .كونت محتاج كتاب مقدس ابعتولنا صلواتى لكم وإلى اللقاء
 


